
Skolebestyrelsen – Herfølge Skole    

 
Dato: Mandag den 2. september 2018 

Sted: Mødelokalet ved administrationen 

Tidspunkt: Kl. 18.00 – 20.30    

 

                 

Tilstede: Malene Skov, Johanne Kongstad, Morten Fruergaard, Astrid Thusgaard-Madsen, Peter 

Østerlund, Helle Mortensen, Per Andersen, Mikkel Andersen, Jan Stolzenbach, Helle Due 

Bense, Maja Larsen 

Afbud: Nicolaj Jacobsen 

Referent: Maja Larsen 

 

 

Dagsorden 

 

  

Indhold 

 

1. Godkendelse af dagsorden (beslutning) 

 

Godkendt med tilføjelse af pkt. 5 

 

2.  Korte meddelelser (orientering) 

 

Formanden 

 

Skoleledelsen  

- Personalenyt 

En medarbejder har valgt at opsige sin stilling.  

Vi har slået stillingen op, og fundet en kvalificeret midlertidig løsning.  

 

Vi har ansat Emil Kleider i HT´s stilling. 

Emil er startet 2/9. Han har mange års erfaring fra sit tidligere job i Kbh. 

 

- Fravær 

1,23 % i undervisningsdelen og 3.23% i fritidsdelen for august måned. 

 

- Status på elevtal ved skolestart 

Vi er pt. 417 elever. 

 

- Skilt 

Der udarbejdes 2-3 forslag, som præsenteres for bestyrelse og medarbejdere. 

Herefter tages endelig beslutning – evt. ved udgangen af uge 7 ved afslutningen af 

skolens LEAPS-forløb. 

 

- Budgetproces 

Skoleleder gennemgik processen ift. høringsfrister m.m. Deadline er 20/10 2019. 

 

- Andet  

Skolen blev inden ferien varslet tilsyn fra UVM. Dog har skolen fortsat ikke hørt noget 

konkret. 

Kommunaldirektør Peter Frost besøger skolen 20/9. Til mødet deltager tillidsvalgte og 

skoleleder. 
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Aula er pt. udskudt til uge 43. Ved overgangen til Aula får skolen en helt ny 

hjemmeside. 

 

 

Elevrådet 

Elevrådet har valgt formand og næstformand. 

Elevrådet har talt om ønsker til bl.a.: Svævebane, vandautomater flere PC-skabe og 

snackautomater. 

Elevrådet oplever fortsat at toiletterne ikke er rene. De har drøftet hvordan eleverne selv 

kan blive bedre til at efterlade toiletterne rene. 

Elevrådet oplever generelt, at der er beskidt på skolen. Der blev også drøftet, hvordan 

eleverne selv kan bidrage til at der ser pænt ud. Konkret ift. rengøring af køleskabe er det 

forældrerådet, som er ansvarlige. 

0.-5. årgang har en månedlig skraldedag. Elevrådet kan også høste erfaringer herfra. 

Mobilpolitik drøftes i elevrådet. 

 

Øvrige – herunder evt. Herfølge Borgerforening 

 

 

3.  Skolebestyrelsens forretningsorden (HD – drøftelse/beslutning) 

 

Målet er, at forretningsordenen jf. Skolebestyrelsens forretningsorden revideres én gang 

årligt på augustmødet. 

 

Bilag: Forretningsorden for Skolebestyrelsen på Herfølge Skole 

 

Forslag til mindre rettelser fremkom. Skoleleder og formand justerer teksten og fremsender 

den til endelig godkendelse. 

 

4.  

 

Skolebestyrelsens årshjul (HD – drøftelse/beslutning) 

 

Målet er, at årshjulet jf. Skolebestyrelsens forretningsorden revideres én gang årligt på 

augustmødet. 

 

Bilag: Forslag til årshjul – Skolebestyrelsen på Herfølge Skole 2019-2020 

 

Godkendt med mindre justering. 

 

5 Ny tildelingsmodel 

Skoleleder gennemgik PP fra skoleafdelingen.  

Skolebestyrelsesmødet 29/10 flyttes til tirsdag 19/11, hvor høringsmaterialet drøftes. 

6.  Bypark (Morten/Johanne/JAN – orientering/beslutning) 

 

Målet er, at skolebestyrelsen holdes orienteret om og inddrages i beslutninger vedr. 

Byparken. 

 

Der er udarbejdet er godt forslag til beskæring af buske og træer ud til Vordingborgvej og 

Billesborgvej. Forslaget lyder rigtig fint. Skolebestyrelsen har godkendt oplægget, og næste 

møde er mandag 9/9 på Rådhuset. 

7. Herfølgedagen 2019 (HB – drøftelse/beslutning) 

 

Målet er at skolebestyrelsen drøfter hvorvidt Herfølge Skoles skal deltage i Herfølgedagen 

den 28. september kl. 11-15.  

Skoleledelsen fremlægger deres foreløbige tanker i forhold til at inddrage Herfølgedagen 
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som et tiltag i profileringen af skolen. 

 

Skolebestyrelsen bakkede op om, at Herfølge Skole deltager på Herfølge dagen. Ledelsen 

undersøger om hvorvidt det er muligt i indeværende skoleår, eller om vi kobler os på dagen 

fra skoleåret 2020. 

Mange ideer blev genereret. Vigtigt med elevdeltagelse. 

Ny ide: Høstfest slås sammen med Herfølge Dagen. 

 

8. Økonomi (HD – orientering/beslutning) 

 

Målet er 

- at skolebestyrelsen sikres løbende indsigt i skolens samlede økonomi 

 

Bilag: Budgetstatus 31. juli 2019 

 

 

Skoleleder gennemgik budgetstatus. Der er samlet set pt. et lille overskud i organisationen. 

Dog er der fortsat flere ubekendte faktorer, som kan få betydning for det endelige regnskab. 

 

Skolebestyrelsen tog status på budgettet til efterretning. 

          

9.  LEAPS (LM/HB – orientering) 

 

Målet er at holde skolebestyrelsen løbende orienteret om LEAPS som skoleudviklingsprojekt. 

Vedhæftede LEAPS Skoleplan gennemgås i overordnede træk. 

 

Bilag: LEAPS skoleplan for Herfølge Skole 

 

Skoleledelsen informerede om skoleplanen aktiviteter for indeværende skoleår. 

 

10.  Velkomstmateriale til årgangsforældreråd (HD – drøftelse/beslutning) 

 

Målet er,  

 

- at skolebestyrelsen drøfter oplæg til velkomstmateriale til forældre i årgangsforældreråd 

 

Bilag: Oplæg til velkomstbrev samt velkomstfolder til forældre i årgangsforældreråd. 

 

Skolebestyrelsen godkendte folderens indhold med få justeringer. 

 

11.  Evt.  

Skolebestyrelsen går i dialog med andre skoler vedr. ”gardinproblematikken”. 

 

 

 


